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KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 

Kapacitetsstyring 

                    3. Høringsresume skolernes maksimale kapacitet 2013-14 

Høringsnr. Afsender Modtageklasser 0. klasse Øvrigt* Kommentarer fra 
forvaltningen 

1. Vanløse Skole, skolebestyrelsen   
 
 
 
 
 
 
 

Opfordrer til, at Katrinedals 
Skole fastholdes på 3 spor, og 
ikke 4 som foreslået, da man 
frygter, at den ekstra klasse vil 
være med til at dræne elever fra 
nærliggende skoler. 

Mener, at AVID-projektet skal 
beskrives mere indgående i 
forhold til rekruttering mm., 
således naboskolerne ikke bliver 
drænet for 7.kl elever. 

Katrinedal udvides til 4 spor og 
er derfor foreslået til 4 spor, det 
tilsiger behovet i området. 
Angående udvidelse på 7. 
klassetrin foreslås dette 
fastholdt, men er gjort 
midlertidig for at tilgodese 
bekymringen. Forvaltningen skal 
gøre opmærksom på, at 
optagelseskriterierne til AVID 
specificeres i indstillingen til 
BUU, når der foreligger en 
godkendelse til dette forsøg fra 
Ministeriet for Børn og 
Undervisning (jf. 
høringsindstillingen). 

2. Lergravsparkens Skole, 
skolebestyrelsen 

Forslaget er taget til efterretning Forslaget er taget til efterretning Forslaget er taget til efterretning   

3. Sundbyøster Skole, 
skolebestyrelsen 

  Mener, at Højdevangens Skole 
skal have lov til at oprette det 
antal 7. klasser, de har behov 
for. 

 Jf svar på pkt. 20.  

4. Bavnehøj Skole, skolebestyrelsen Ingen bemærkninger Mener, forvaltningen forventer 
at oprette 2 spor, og at man på 
denne baggrund bør udvide 
grunddistriktet. 

  Forvaltningen forventer at 
Bavnehøj Skole opretter 3 spor, 
som den er fysisk dimensioneret 
til, såfremt der optages elever fra 
grunddistriktet og for 21-reglen 
til dette. 
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5. Korsager Skole, skolebestyrelsen Angiver, at Korsager Skole i 
forbindelse med sin udbygning 
har fået tegnet et område for 2 
M3-klasser, som medfører en 
anden lokaleudnyttelse. Mener, 
at forslaget er geografisk 
uhensigtsmæssigt, da det vil 
skabe større afstand for eleverne 
i Brønshøj-Vanløse området. 
Angiver, at skolen har et godt 
fagligt miljø til M3-klasser, og at 
det er ærgerligt, at der skal 
efteruddannes andre lærere på 
andre skoler for at løfte opgaven. 
Angiver, at skolens elever 
udsluses i almendelen, og at det 
derfor ikke er fordelingsmæssigt 
hensigtsmæssigt at flytte klassen 
til en skole med højere andel af 
tosprogede. 

    Forvaltningen skal anføre, at der 
i strategien med placeringen af 
M3-klasser normalt ikke ventes 
udslusning af elever fra disse 
klasser til almendelen i større 
omfang, selvom der kan være 
mulighed for, at enkelte M3 
elever overgår til almenklasser i 
løbet af 
modtagelsesklasseforløbet. 
forvaltningen foreslår imidlertid 
at vente med en eventuel 
flytning af M3-klassen indtil der 
foreligger en ny budgetmodel 
(jf. indstillingen).  

6. Rådmandsgades Skole, 
skolebestyrelsen 

Anbefaler, at der oprettes en 
ekstra M3-klasse på skolen. 

Ønsker af fordelingsmæssige 
hensyn at blive sat til 3 spor i 
stedet for de foreslåede 4 spor. 

Anbefaler at beholde 
10.klassetilbuddet på 
Rådmandsgades Skole. 

Da skolen er bygget til 4 spor, 
skal skolen kunne oprette dette, 
hvis der er søgning til skolen fra 
grunddistriktet og inden for 21-
reglen.    

7. Amager Fælled Skole, 
skolebestyrelsen 

  Ønsker, at skolen permanent 
opnormeres til 4 spor 

Ønsker, at 10. klasserne flyttes, 
da man ønsker at anvende 
lokalerne til andre formål.  

Idet der ikke foreligger 
beslutning om at udvide skolens 
fysiske kapacitet, er det ikke 
muligt at foretage en permanent 
opnormering af skolens antal 
spor. I 2013 undersøges 
muligheden for udbygning af 
skolen. 10. kl. kan ikke 
umiddelbart flyttes pt. (jf 
indstilling).  

8. Oehlenschlægersgades Skole, 
skolebestyrelsen 

    Ønsker et mindre grunddistrikt 
for at fastholde, at skolen fortsat 
kun danner 2 spor 

I 2013 undersøges mulighederne 
for udbygning af skolen, da der 
mangler kapacitet i området. 



3 
 

9. Tingbjerg Heldagsskole, 
skolebestyrelsen 

Angiver, at mange 
modtageklasseelever vender 
tilbage til skolen efter ophold på 
andre skoler, og at man vil 
foretrække at beholde dem på 
skolen fra starten. Anfører, at 
Bellahøj Skole vil være villig til 
at overføre deres M0-klasse. 

    Baggrunden for placeringen af 
modtagelsesklasser er et 
fordelingsmæssigt hensyn, idet 
M0 - elever typisk udsluses til 
den folkeskole, hvor de er 
placeret. 

10. Langelinieskolen, skolebestyrelsen Anfører, at en placering af M0-
klasse på den nye skole på 
Strandboulevarden er 
hensigtsmæssig, dog først efter 
2015, idet der er tvivl om, 
hvorvidt der er lokalemæssig 
kapacitet og udeareal til 
klasserne i 2013, da 
Langelinieskolen forventer at 
have brug for lokaler på 
Strandboulevarden indtil juni 
2014. Mener desuden, at det vil 
være mere hensigtsmæssigt at 
placere ældre 
modtagelsesklasseelever på 
Skolen på Strandboulevarden så 
længe Langelinieskolen bruger 
bygningen til udskolingselever. 

    Forvaltningen har undersøgt 
antallet af lokaler på skolen i 
byggeperioden. I 2014/15 er der 
ikke tilstrækkeligt antal lokaler, 
og der kan derfor  blive behov 
for mindre afhjælpende 
foranstaltninger, eller 
vandreklasser dette år. De øvrige 
år er der flere klasselokaler på 
skolen, end der er klasser. 

11. Peder Lykke Skole, 
skolebestyrelsen 

    Ønsker et grunddistrikt med 
færre tosprogede elever. 

Skolen fik i forbindelse med 
forrige ændring af skoledistrikter 
i området tildelt dele af rode 352 
og 336 med kapacitet og 
fordeling som udslagsgivende 
kriterier. Skolen har et 
grunddistrikt med ca. 36% 
tosprogede pt., og distriktet 
vurderes derfor at være 
hensigtsmæssigt dimensioneret. 
Der er opmærksomhed omkring 
skolernes udfordring i 2013.  
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12. Grøndalsvængets Skole, 
skolebestyrelsen 

Mener, det er uhensigtsmæssigt 
at flytte M1-klassen et år efter 
den er blevet etableret med de 
medfølgende omkostninger. 
Angiver, at lokalet, M1-klassen 
er placeret i ikke er stort nok til 
at udgøre et basislokale. 

Er enige i behovet for et tredje 
spor, men mener ikke, man har 
den fysiske kapacitet i det 
kommende år.  

  Forslaget om at flytte en M1 
klasse fra Grøndalsvænget til ny 
Skole på Strandboulevarden, 
skyldes hensynet til fordeling 
samt at skolen har behov for 
kapacieteten. Forslaget 
fastholdes derfor. 
Grøndalsvænget beholder fortsat 
to modtageklasser.  

13. Heibergskolen, skolebestyrelsen Tager forslaget til efterretning Tager forslaget til efterretning Ønsker et større skoledistrikt.   

14. Øster Farimagsgades Skole, 
skolebestyrelsen 

    Ønsker i forbindelse med 
udbygningen af deres 3. spor at 
fritidshjemspladserne etableres 
som KKFO under skolens 
ledelse. 

Der forventes at blive sendt en 
indstilling vedrørende 
organiseringen af fritidstilbuddet 
i høring i løbet af kort tid. 

15. Nørrebro Park Skole, 
skolebestyrelsen 

Støtter forslaget om flytning af 
M0-klasse til Strandboulevarden 
og gør opmærksom på, at man 
ønsker, lærerne kan fortsætte 
med at undervise klasserne på 
den anden adresse. 

Tager forslaget til efterretning     

16. Guldberg Skole, skolebestyrelsen   Angiver, at man vil mangle 
klasselokaler fra 2015 v. 4 spor 
om året, og at det derfor kræves, 
at de udlånte lokaler herefter kan 
anvendes som basislokaler. 

    

17. Skolen på Islands Brygge, 
skolebestyrelsen 

    Ønsker, at der bygges en ny 
skole i Bryggen i stedet for 
udvidelse til 5 spor.  

I 2013 undersøges mulighederne 
for udbygning af skolen jf 
Budget 2013. Der vil på denne 
baggrund blive taget stilling til, 
om skolen skal udbygges.  

18. Ellebjerg Skole, skolebestyrelsen   Støtter forslaget om 3 spor. 
Bekymret for at misteelever til 
Bavnehøj Skole. 

    

19. Hyltebjerg Skole, skolebestyrelsen   Skolen regner med at danne 4 
spor, og ønsker undersøgelse af 
at udbygge skolen til 4 spor eller 
andre løsninger, der kan sikre 
skolen kapacitet. 

  Danner 4 spor på grund af for 
mange elever i skolens 
grunddistrikt, vil forvaltningen 
se på mulighederne for at 
tilpasse grunddistriktet, idet der 
er bedre plads på Vanløse Skole 
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20. Højdevangens Skole, 
skolebestyrelsen 

Ingen bemærkninger Imod forslaget om maksimalt at 
oprette 7 7.klasser på skolen, da 
man mener, skolen vil få mere 
end 28 elever per klasse.  

Påtaler høringens varighed.  Der er med baggrund i de 
seneste tal 185 potentielle elever 
i de nuværende 6. klasser, 
hvilket giver en gennemsnitlig 
klassekvotient på 26,4. Da der 
typisk kan forventes en vis 
udsivning, ventes dette tal at 
blive lavere. Forslaget 
fastholdes, da det ikke er 
tilsigtet, at overbygningsskolen 
skal dræne andre skoler med 
overbygning.  

21. Københavns Lærerforening Ingen bemærkninger Ingen bemærkninger     

22. Kgs. Enghave Lokaludvalg   Støtter, at Ellebjerg Skole og den 
nye Skole i Sydhavn får 3 spor. 

Ønsker udvidelse af Bavnehøj 
Skoles grunddistrikt. 

Jf. bemærkninger til svar 4. 

23. Valby Lokaludvalg Ingen bemærkninger Ingen bemærkninger     

24. Amager Vest Lokaludvalg Ingen bemærkninger Ingen bemærkninger     

25. Amager Øst Lokaludvalg Ingen bemærkninger Ingen bemærkninger     

26. Nørrebro Lokaludvalg Støtter forslaget om flytning af 
M0-klasse til 
Strandboulevarden.  

Støtter forslaget med 
bemærkning om, at skolerne 
primært skal optage fra deres 
egne grunddistrikter. 

    

27. Christianshavns Lokaludvalg Ingen bemærkninger Ingen bemærkninger Ønsker udvidelse af 
skolekapaciteten på 
Christianshavn 

Det undersøges i øjblikket om 
skolen på Christianshavn kan 
udvides (Budget 13). 

 
*) Mange kommentarer omhandler ikke den konkrete indstilling, men tages til efterretning i forbindelse med dimensionering generelt på skoleområdet, hvor dette er muligt (jf. bilag vedr. 
Kapacitetsfastsættelse i forbindelse med skoleindskrivningen). 

 
 


